
 

Ringkøbing Udviklingsforum 
 
Bestyrelsesmøde onsdag d. 22. november 2023. kl. 18.00 – 21.00 
Sted: Medborgerhuset, Herningvej 7. 
Deltagere: bestyrelsen og suppleanter 
Fraværende: Allan, Kim, Søren, Malena og Kristina 
    
Mødet er samtidig det årlige julemøde. Der startes med servering af en juleanretning. 
Vi nød julefrokosten fra ROFI. 
 

Referat: 
 

1. Bordet rundt 
 

2. Foreningens økonomi 
Status ved kassereren 
Kassebeholdningen er på 58.447,32 kr.  
Antallet af medlemskaber er 86 personlige (stigning på 30), 19 foreninger (fald på 3) 
og 24 virksomheder (fald på 1).  

 
3. Biler i byen og parkering 

Det blev aftalt, at bestyrelsen ønsker en principiel drøftelse af emnet omkring biler 
og parkering i byen. Lars laver en kort introduktionen til drøftelsen. 
Vi havde en god drøftelse af emnet på baggrund af et kort oplæg fra Lars, hvor han 
især fokuserede på problemet med parkering i de 4 ”gamle” gader, der går fra 
Torvet og ned til Havnen.  
Der var enighed om, at det er et problem, at der af og til er så mange parkerede 
biler her, at det kan være svært at få et ordentligt indtryk af ”den gamle gade”, fordi 
husene ikke kan ses fuldt ud pga biler. 
Hvis man fjerne adgangen til parkering her, vil det give problemer for nogle af 
beboerne i disse gader, da de ikke har andre muligheder for parkering end uden for 
deres hus, med mindre de skal have lang vej fra huset til bilen. 
 
Parkering og også et problem andre steder fx på Kongshøj og Kongevejen, som 
begge er trafikerede gennemkørselsveje, hvor det skaber trafikpropper, når der er 
parkerede biler ved fortovskanten.  
 
Vi drøftede også indfaldsvejen til Ringkøbing, som gerne må få et ”ansigtsløft”, så vi 
kan give et bedre og grønnere indtryk af byen til tilrejsende. 
 
Vi foretog ingen konklusioner på drøftelserne men konstaterede, at det kunne være 
hensigtsmæssigt med en nærmere drøftelse af problemet med kommunen samt 
eventuelt også ved et borgermøde.  

  



 

4. Kommuneplan 2024 
Kommuneplanen skal revideres. Vi er blevet bedt om eventuelle kommentarer 
hertil. Der afholdes et møde d. 27.11., hvor vi kan komme med spørgsmål og 
forslag. Vi drøfter, om vi på nuværende tidspunkt har input hertil. Vi har mulighed 
for senere at drøfte det på mødet i februar 2024 og fremsende forslag. 
 
I kan læse den nuværende formulering om Ringkøbing i den nuværende 
Kommuneplan her: https://rksk.viewer.dkplan.niras.dk/plan/7#/5100 

Hvis I ikke kan få linket til at virke, så prøv det, der står i selve mailen. 
Hans Chr. pegede især på spørgsmål omkring udbygningen af byen i forhold til 
bolig- og erhvervsområder samt offentlige områder. Endvidere er infrastrukturen 
med veje, stier, pladser m.v. også et område, der skal revideres i den kommende 
KP. 
Per og Hans Chr. deltager i et møde mandag d. 27.11. med kommunen omkring 
den kommende kommuneplanrevidering. 
Der vil være mulighed for RUF at drøfte emnet nærmere i begyndelsen af 2024 og 
herefter komme med input til den kommende KP. 

 
5. Møde med byrådspolitikerne d. 15.11. kl. 18.30 – 21.00 

Referat fra mødet fremsendes 
Hans Chr og Per refererede fra et godt møde med byrådspolitikerne, hvor der var 
stor opbakning til vores arbejde. 
Fastsættelsen af det næste møde må desværre rykkes, så det blev foreslået, at vi 
rykker til det onsdag d. 29. maj 2024 i stedet.  

 
6. Opfølgning på etablering af Det grønne hold 

Status på projektet ved Lena, Lars og Jeannett. 
Der er desværre ikke kommet henvendelser fra medlemmer eller andre, der ønsker 
at indgå i Det grønne hold. Det er til gengæld lykkedes at få kontakt med 4 
deltagere, som gerne vil indgå. Lena, Lars og Jeannett holder møde med 
deltagerne først i det nye år med henblik på afklaring af de mange praktiske forhold, 
der skal løses. 
Kommunen har meddelt, at de ikke kan bidrage med materialer m.v. 
Ved mødet med politikerne blev det tilkendegivet fra Handelsforeningens side, at de 
er interesseret i et samarbejde, da de har mange opgaver inde i byen, som måske 
også kunne løses af frivillige. Lena tager kontakt til Kristina herom. 

 
7. Generalforsamling 

Generalforsamlingen er aftalt til onsdag d. 20. marts 2024. Drøftelse af praktiske 
forhold m.v. 
De praktiske forhold omkring generalforsamlingen aftales på næste møde d. 7.2.24. 

 
8. Borgermøder 

Intet nyt 

 



 

9. Mødeplan  
Der er aftalt bestyrelsesmøde: 
- onsdag d. 7.2. 2024 kl. 15.30 – 18.00 
Ingen nye aftaler. 

    
10. Eventuelt 

Ingen kommentarer 
 


